

FEES - 2023 / 2024

UPON ENROLMENT

	Early Learning 4 Mornings	Early Learning 4 Full days	Primary	Lower Middle School	Upper Middle School	International IGCSE	International A Level
REGISTRATION FEE (to accompany application form, once-only payment, non-refundable)	1st child 680 € / 2nd child 580 € / 3rd child 480 € / 4th child Free						
CAPITAL FUND (per family) (upon enrolment, once-only payment, non-refundable)	1 200 €						
CAUTION-NOTICE* (per child) (upon enrolment, see note below regarding reimbursement at end of study)	1 200 €	2 300 €	2 400 €	3 000 €	3 600 €	4 200 €	4 800 €

ANNUAL FEES

	Early Learning 4 Mornings (3 years)	Early Learning 4 Full days (3-5 years)	Primary (6-9 years)	Lower Middle School (10-11 years)	Upper Middle School (12-13 years)	International IGCSE (14-15 years)	International A Level (16+ years)
Class / Group	Y1	Y1	Y2 – Y5 (Sous contrat)	Y6 - Y7	Y8 - Y9	Y10 - Y11	Y12 - Y13
Tuition fees	4 050 €	7 200 €	7 490 €	9 290 €	11 290 €	13 290 €	15 190 €
Equipment	325 €	650 €	650 €	650 €	650 €	650 €	680 €
Lunch / Canteen Or if bring packed Lunch (Secondary)	Catering contract under review - details to follow						

MISCELLANEOUS

	ANNUAL
A-Level – online supplementary subjects	720 €
Language Support or Special Needs Support (Secondary)	Contact the school
Préparation au Brevet (classe de 3 ^{ème}) (subject to demand)	Contact the school

BOARDING (with French host family)

	ANNUAL
Weekly boarding (Monday - Friday, excluding holiday periods)	6 990 €
Full-time boarding (including weekends, excluding holiday periods)	10 350€
Host family re-arrangement fee (for any changes made during the school year)	200 €

REDUCTIONS AS FOLLOWS (on tuition fees only - do not apply to payments made by employer/company)

- a) - 5 % : One full year in advance before the 1st June (based on full year enrolment)
- b) - 3 % : Payment termly (based on full year enrolment, payment dates below)

FEE FOR CHANGE OF INVOICE

Any ulterior changes to an issued invoice (payment methods, canteen option, etc) will incur a cost of 50 €.

CONDITIONS AND PAYMENT TERMS

CAUTION-NOTICE* (please read carefully)

- One full term's notice is required for withdrawing a student (details in contract).
- The caution-notice fee is a one-off payment, and is **payable in advance or on 1st June with the school fees. At each change of class/group (see above table), the amount of the caution will be readjusted.**
- Withdrawal : When the notice period has been respected, the caution fee is refunded during July after the accounts have been audited.

ENROLMENT DURING THE SCHOOL YEAR

New enrolments will only be accepted and guaranteed upon receipt of payment of the fees as per the invoice.

NB : In the case of a pupil's definitive exclusion following a decision by the Disciplinary Committee, tuition fees will not be refunded.

DATES FOR TERMLY PAYMENTS (does not apply to caution fee)

(Fees are to be paid on the dates below)

- 1st June for the 1st Term (4 months)
- 1st September for the 2nd Term (3 months)
- 1st January for the 3rd Term (3 months)

MONTHLY PAYMENTS (do not apply to caution fee)

Fees may be paid by standing order over 10 months. Payment must begin on the 1st June and end on the 1st March of the academic year.

LATE PAYMENT

Fees not received by the due date will incur a 15% surcharge for overdue payment as required by law (loi 2008-776 du 04/08/2008). The school reserves the right to request payment of the total annual fees in advance.

BANK CHARGES/COSTS

All bank charges to be paid by the parent/guardian (cheques, transfers, exchange rates, etc).

CONTRACT

Parents must sign a contract which is renewed each school year. New enrolments will only be definitely confirmed upon receipt of the first payment of school fees as per the dates indicated on the invoice.

REGISTRATION FEE

Payable upon enrolment and must accompany the application form. This fee is not refundable (except for the waiting list).

CAPITAL FUND (dedicated to improvements of the buildings)

Payable upon enrolment, per family, once-only payment, This fee is not refundable.

ANNUAL FEES

Our fees take into account the reduced numbers in the classes, sometimes two or three times less than in traditional schools. The fees are inferior to those in English private establishments and other international schools in France.

EQUIPMENT (not including the pencil case and its contents)

- Included : note books; use of standard textbooks and specialized classroom materials; use of computers and software, access to network and internet; most school visits (museum, theatre) and outings during class time. The end-of-year school outing is not included in the tuition fees.
- Excluded : personal stationery, external examinations, private music tuition, personal insurance, school visits outside of class time; school field trips; extra tuition for individual or language support in French or English.

(1) LUNCH

Meals are taken in the school. For children suffering from serious allergies, parents must provide an official statement/document known as the PAI (Protocole d'Accueil Individualisé, established between parents, the allergist and/or the Educational Medical Officer). An appropriate meal can be provided by our catering firm.

(2) PACKED LUNCH : Contribution to supervision and cleaning.

(3) LANGUAGE SUPPORT OR SPECIAL NEEDS SUPPORT

If necessary and where possible, special needs support to enhance learning can be organised after assessment and mutual agreement. For Secondary students whose mother tongue is not French or English, extra language lessons can also be arranged.

TARIFS - 2023 / 2024

À L'INSCRIPTION

	Maternelle 4 Matinées	Maternelle 4 Journées	Primaire	Lower Middle School	Upper Middle School	International IGCSE	International A Level
FRAIS DE DOSSIER (doit accompagner la fiche d'inscription, paiement unique, non-remboursable)	1er enfant 680 € / 2ème enfant 580 € / 3ème enfant 480 € / 4ème enfant Gratuit						
FONDS DE DÉVELOPPEMENT (par famille) (à l'inscription, paiement unique, non-remboursable)	1 200 €						
CAUTION-PRÉAVIS* (par enfant) (à l'inscription, voir note ci-dessous concernant le remboursement à la fin des études)	1 200 €	2 300 €	2 400 €	3 000 €	3 600 €	4 200 €	4 800 €

FRAIS ANNUELS

	Maternelle 4 Matinées (3 ans)	Maternelle 4 Journées (3-5 ans)	Primaire (6-9 ans)	Lower Middle School (10-11 ans)	Upper Middle School (12-13 ans)	International IGCSE (14-15 ans)	International A Level (16+ ans)
Classe / Groupe	PS	PS	CP - CM1 (Sous contrat)	CM2 - 6ème	5ème - 4ème	3ème - 2nde	1ère / Terminale
Frais de scolarité	4 050 €	7 200 €	7 490 €	9 290 €	11 290 €	13 290 €	15 190 €
Matériel	325 €	650 €	650 €	650 €	650 €	650 €	680 €
Repas / Cantine Ou si apporte panier Repas (Secondaire)	CONTRAT AVEC LE TRAITEUR EN COURS DE RÉVISION - INFORMATION A SUIVRE						

DIVERS

	ANNUEL
A-Level – cours supplémentaire en ligne	720 €
Cours de soutien - linguistique ou besoins spécifiques (Secondaire)	Nous contacter
Préparation au Brevet (classe de 3 ^{ème}) (sous réserve d'un nombre d'élèves suffisant)	Nous contacter

INTERNAT (hébergement en famille-hôtesse Française)

	ANNUEL
Internat en semaine (Lundi - Vendredi, vacances scolaires non comprises)	6 990 €
Internat temps complet (weekends inclus, vacances scolaires non comprises)	10 350 €
Frais d'organisation Famille d'Accueil (pour tout changement en cours d'année)	200 €

RÉDUCTIONS (sur frais de scolarité seulement - ne s'applique pas aux paiements par les employeurs / sociétés)

- a) - 5 % : Une année payable d'avance avant le 1er juin (basé sur une inscription pour l'année entière)
- b) - 3 % : Paiement trimestriel (basé sur une inscription pour une année entière, aux dates requises ci-dessous)

FRAIS - CHANGEMENT DE FACTURE

Pour tout changement ultérieur de facture établie (méthodes de paiement, option de cantine, etc), un montant de 50 € sera facturé.

MODALITÉS & CONDITIONS DE PAIEMENT

CAUTION-PRÉAVIS* (à lire attentivement)

- Tout départ de l'école doit être notifié un trimestre à l'avance (détails dans contrat).
- La caution-préavis est un paiement unique et **doit être réglé à l'avance ou au 1er juin avec le paiement des frais de scolarité. A chaque changement de classe/groupe (cf tableau ci-dessus), le montant de la caution sera réajusté.**
- Départ : Quand le préavis a été respecté, la caution-préavis est remboursée après solde de tout compte en juillet.

INSCRIPTION EN COURS D'ANNÉE

Toute nouvelle inscription est définitivement prise en compte après acquittement, à la date requise, du premier paiement des frais de scolarité.

NB : Dans le cas d'exclusion définitive d'un élève prononcée par le Conseil de Discipline, les frais liés à la scolarité ne sont pas remboursés.

DATES DE PAIEMENT TRIMESTRIEL (ne s'applique pas à la caution-préavis)

(La réduction est accordée si les dates de paiements sont respectées)

- 1er Juin pour le 1er trimestre (4 mois)
- 1er Septembre pour le 2ème trimestre (3 mois)
- 1er Janvier pour le 3ème trimestre (3 mois)

PAIEMENTS MENSUELS (ne s'applique pas à la caution-préavis)

Les paiements mensuels commencent le 1er juin et se terminent le 1er mars de chaque année scolaire, soit un total de 10 mois.

RETARD DE PAIEMENT

En cas de retard de paiement, un supplément de 15% sera facturé conformément à la loi 2008-776 du 04/08/2008. L'école se réserve le droit de demander le versement de la totalité des frais annuels en avance.

FRAIS BANCAIRES

Tous les frais bancaires sont à la charge du parent / tuteur (chèques, virements, devises, etc).

CONTRAT

Les parents doivent signer un contrat avec BIS, définissant les droits et obligations des deux parties, et renouvelé chaque année.

FRAIS DE DOSSIER

Payables à l'inscription et accompagnés de la fiche d'inscription. Non remboursable (sauf pour la liste d'attente).

FONDS DE DÉVELOPPEMENT (dédié à l'amélioration des bâtiments)

Payable à l'inscription. Non remboursable.

FRAIS ANNUELS

Nos tarifs intègrent le fait que les classes rassemblent des effectifs très restreints, parfois deux ou trois fois moins élevés que dans les écoles traditionnelles. Les tarifs sont inférieurs à ceux des établissements privés anglais et des autres écoles internationales en France.

MATÉRIEL (à l'exclusion du matériel de la trousse)

- Sont compris : les cahiers, manuels, photocopies, tout matériel pour activités artistiques (art, théâtre, musique), utilisation de livres scolaires et de matériel spécialisé en classe ; accès aux ordinateurs, logiciels, Internet et au réseau de l'école ; la plupart des visites et sorties en temps scolaire (visites de musée, théâtre). Le voyage de fin d'année n'est pas compris dans les frais de scolarité.
- Sont exclus : fournitures personnelles ; examens externes ; leçons de musique privées ; assurance personnelle ; sorties en dehors du temps scolaire ; cours de soutien individuel ou de langue en Français ou Anglais.

(1) REPAS

Les repas sont pris à l'école. Dans le cas des élèves souffrant d'allergie grave, les parents doivent fournir le document PAI (Protocole d'Accueil Individualisé, rédigé entre les parents, l'allergologue et/ou le médecin conseil de l'Éducation Nationale). Un repas adapté pourra être fourni par notre traiteur.

(2) PANIER REPAS : Contribution surveillance, ménage et désinfection.

(3) COURS DE SOUTIEN LINGUISTIQUE OU BESOINS SPÉCIFIQUES

Si nécessaire et dans la mesure du possible, un soutien pour des besoins spécifiques peut être organisé après évaluation et accord mutuel. Pour les élèves de Secondaire dont le Français ou l'Anglais n'est pas la langue première/maternelle, des cours de langue supplémentaires peuvent être mis en place.